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Referat - LUU Elektriker, møde nr. 137 
 
Dato:  Torsdag den 14. marts 2024 
 
Sted:  TEC Frederiksberg  
 
Tilstede: Karen Gildbro Nielsen  DEF    KGN 
  Henrik Bossen   Kemp & Lauritzen  HB 

Lars Rask Nielsen  DEF    LRN 
  Carsten Pedersen  DEF    CPE 
  Anders Sørensen  El-Hjørnet   AS 
  Jørgen Gorm Hansen  EVU    JGH 

Christian Cremonesi  NEXT, uddannelsesleder CCK 
Lars Ole Frederiksen  NEXT, virksomhedskonsulent LOF 

  Michael Elbo   TEC, uddannelsesleder  ME 
Jan Bisgaard   TEC, uddannelsesleder  JB 

  Søren Nyvold Dehn  TEC, uddannelsesleder  TPJ 
  Britt E. Christiansen  TEC, leder skoleoplæring BEC 
   
Afbud:  Martin Johansen  SIF Gruppen   MJ 
  Johnny Agerby   NEXT, underviser  JAG 

Tue Hækkerup   TEC, uddannelseschef  THAE 
Zenia Iversen    TEC, elevrepræsentant  ZI  

   
Referent: Marianne Rydiander  TEC    MRY 
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af referat fra den 7. december 2023 
2. Nyt fra EVU v/JGH 
3. Nyt fra branchen 
4. Nyt fra elevrepræsentanterne v/Zenia og Peter 
5. 5 ugers forlængelse af uddannelsen – Status for implementeringer v/ME 
6. Nyt fra TEC Skoleoplæring v/BEC 
7. Lærepladser/uddannelsesaftaler 
8. Nyt fra NEXT 
9. Nyt fra TEC 
10. Diversitet 
11. Eventuelt  
12. Næste møde 

 
Mødet startede med en præsentationsrunde og introduktion til arbejdet i LUU. 
 

1. Godkendelse af referat fra den 7. december 2023 
 
Opfølgning: 
- JGH præciserede, at en lærling kan godt afslutte den afsluttende svendeprøve med et 12-tal, 

men et oprundet 12-tal udløser ikke en medalje. Der skal være samlet syv 12-taller før der kan 

indstilles til medalje. KGN spurgte om der evt. kan hænges noget op i svendeprøveklasserne 

omkring dette? JGH tager forslaget til sig, der kunne eventuelt udarbejdes et opslag med ”vejen 

til fagets medalje” – dette var der opbakning til 

JB spurgte om der er en udnævnelse til elever der har kæmpet for at komme gennem 

uddannelsen? Der er ikke en formel udnævnelse, men skolen kan selv vedtage at gøre dette 

Referatet blev godkendt. 
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2. Nyt fra EVU v/Gorm  

 
a. Generelt 

Henrik er stoppet i EVU, der er ansat en afløser der starter den 1. maj. Der vil derfor 
fremadrettet være to chefkonsulenter. 
 
Har pt. to vigtige fokuspunkter 
- Uddannelsesordningen skal sendes i høring, der er nogle omskrivninger af det tidligere 

udsendte. Forventer ikke det giver udfordringer på skolerne. Afventer bekendtgørelsen fra 

UVM før den kan sendes ud til skolerne i høring 

- DM i Skills i Roskilde den 17. til 20. april. Deltagerne samles til KNX-kursus i næste uge. 

Deltagerne møder Peter Sekura den ene aften. Peter er med til at beskrive DM opgaven. 

Håber en af de fem deltagere bliver indstillet til deltagelse i EuroSkills 

Kæmper derudover med en fyldt mailboks. 
 
Har i går afviklet skuemesterkursus for 9 nye skuemestre. 
 

b. Status på 5 ugers ekstra undervisning på H1 
Der er nogle skoler der efterspørger en prøveprøve på H1 og H2, denne er ved at være på 
trapperne. Det er det sidste der mangler at blive sendt ud i forhold til forlængelsen af H1. 
 
I en overgangsperiode vil skuemestrene opleve, at der er både H1- og H2-prøver, EVU 
sender info til skuemestrene om hvilken prøve der skal bedømmes hvornår. 
 
Alle elever der er startet på GF2 fra august 2023 er på den nye uddannelsesordning. 
Hovedforløbselevernes virksomheder er blevet spurgt om deres lærling vil tage uddannelsen 
på gammel eller ny bekendtgørelse. 
ME fortalte, at han har fået mere skæld ud for den nye ordning end ros.  
 
 

3. Nyt fra branchen 
 

a. Dansk El-forbund  
 

KGN 
Er klar til at uddanne TR til rollen som uddannelsesansvarlige i virksomhederne. 
LRN og CPE underviser i dette. 
 

b. Tekniq 
Har tidligere gennemført markedsanalyser af forskellig slags. Men fokus er ændret da 
virksomhederne har store udfordringer på at skaffe medarbejdere. Der er også en udfordring i 
at skaffe elever til El og særligt VVS, og begge brancher bliver ramt af mangel på arbejdskraft 
i stort omfang.  
Derudover fylder den grønne omstilling en del i det daglige arbejde. 
 
 

4. Nyt fra elevrepræsentant v/Zenia 
 
Afbud fra Zenia. 
 

5. 5 ugers forlængelse af uddannelsen 
 
ME 
- Er nu i gang med anden omgang af H1 i den nye uddannelse, efter sommer vil der være 

afvikling af første hold med H2. Uddannelsen er nu opdelt i H1 på 7 uger og H2 på 10 uger. 

LUP’erne bliver pt. tilpasset løbende, fra uge 22 er den nye LUP helt på plads 

https://www.tec.dk/lup/elektriker/  

- Lærerne vil blive kompetenceudviklet løbende 

https://www.tec.dk/lup/elektriker/
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- Har sammen med U/Nord arbejdet med undervisningsmaterialet, RTS var inviteret med i 

samarbejdet men de har kun deltaget i 1. møde 

HB vil gerne have at LUP for H1 og H2 bliver gennemgået på næste møde, eventuelt med 
deltagelse af nogle undervisere. 
 
Plejer at have 22 H1-hold om året, men pga. opdelingen vil der tages færre elever ind på H1 da de 
samme elever skal på H2 4 måneder senere. Der er desværre ikke undervisere nok til at udbyde 
flere hold om året. Hvis eleverne ikke kan komme ind på TEC indenfor 1 år fra start på 
uddannelsesaftale bliver de henvist til andre skoler. Der er stort fokus på at få ansat nye 
medarbejdere, der er ansat to der starter inden sommerferien. JB præciserede, at medarbejder 
manglen også er med til at skabe en pukkel af elever. Håber udvalget vil bakke op om at hjælpe 
skolerne med at finde nye medarbejdere. 
SND fortalte, at EUX har samme udfordring. 
CCK oplever stigning i elevtilgang, men kan heller ikke få undervisere. 
KGN – selvfølgelig vil udvalget bakke op, men der er ikke mange ledige. LRN – husk der skal være 
fokus på det pædagogiske, ME fortalte at det er der stor fokus på ved samtalerne. 
I 2025 vil der være 15 H1-hold og 15 H2-hold. 
 

6. Nyt fra TEC Skoleoplæring  
 
BEC har fået tilknyttet en vejleder frem til sommerferien. Ser ind på sammen med JB hvad der sker i 
perioden mellem GF2 og SOP. 
 
Der er nogle forskellige indsatser, som alle vil blive samlet i et projekt der afvikles på tværs af 
afdelingerne men rundt om el-eleverne i SOP 
- Eleverne skal sygemelde sig hver dag 

- Prøver at gøre eleverne klar til mesterbesøg, Carsten og Tonny (K&L) vil gerne komme ud og 

deltage i at gøre eleverne klar 

- Mesterdagen afholdes den 23. april 

- Etablering af loungeområde til eleverne 

Der kommer klager fra to elever der er udmeldt pga. fravær.  
 
Instruktørerne er på kompetenceudvikling her i foråret. 
 
Er inviteret med til jobmesse i Kalundborg, vil gerne have flere af denne type invitationer. 
 
Gennemgik bilag med elevtal, bilag blev fremsendt før mødet. 
 
Kæmper lidt med en historie om, at eleverne kan stoppe på H1 og tage forløbet igen. 
 
Carsten spurgte om eleverne sendes ud i VFO? BEC fortalte, at det gør de, men da der kun er 
mulighed for 6 ugers VFO er det vigtigt at bruge ugerne rigtigt. 
 

7. Lærepladser/uddannelsesaftaler  
 
Er sendt ud som bilag inden mødet. 
 
Udvalget vil gerne have MAL med på næste møde. 
 

8. Nyt fra NEXT 
 
CCK 
 

a. Generelt 
b. GF2 

Startede kun op med et hold i januar, der var ikke så stor søgning som håbet. Det overvejes 
om der fremadrettet skal udbydes et eller to GF2-hold pr. opstart.  
Der har været tre undervisere ansat til to hold, et hold i Emdrup og et hold i Ishøj. 
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Har et frafald på cirka 50 %. KGN vil gerne have info om hvor mange der er reelt frafald og 
hvor mange der skifter uddannelse. 
SND kommenterede at alt frafald eller omvalg giver uro i klasserne. 
CPE fortalte at på EUX sker der et stort fravalg når eleverne finder det svært. Var på besøg 
hos EUX hvor flere elever mødte for sent og nogle har en dårlig indstilling til det at være på 
uddannelse. 

 
9. Nyt fra TEC 

 
a. Generelt v/THAE 

 
 

b. Ny leder GF2 
 
Jan Bisgaard startede som leder for GF2 den 4. marts. 
 

c. GF2 v/JB 
 

- Har fokus på at få elever ind på GF2, men ambitionen om at få eleverne ud i 

uddannelsesaftaler 

- Vil gerne have GF2-elever i kontakt med virksomheder på dag 1 eller dag 2 når de 

starter 

- VFU’en skal være meget tidligere i forløbet end det er nu 

- Der er 118 der er tilmeldt til april GF2, men kan kun tage 3 hold ind pga. antal 

undervisere i afdelingen 

- Der er på hjemmesiden adgang til ”Intro til el-matematik”, her kan kommende elever 

teste egne evner i matematik inden man tilmelder sig  

d. H1 og H2 v/ME 
 
CPE spurgte om der er en rød tråd i undervisningen på alle holdene, altså samme 
undervisning i løbet af ugerne. 
JB svarede at eleverne er fagligt, personligt og socialt forskellige, dette skal der være en 
differentieret tilgang til. Tydeliggørelse af mål i undervisningen og samarbejde på tværs af 
lærerne er vigtig. 
HB præciserede at udvalget skal være med til at godkende forløbets undervisning som 
helhed og ikke hvad der undervises i på daglig basis. 
 
Viste og gennemgik plan for hvornår hvilke hold kommer på skole. 
 

e. Moduler og AMU v/ME 
 
Bilag til punktet er udsendt. 
 
Arbejder på en database ift. bygningsautomatik (blandt andet modul 3.4), andre skole skal 
kunne tilgå databasen også. 
 
HB gjorde opmærksom på, at TEC som eneste skole er blevet godkendt til at afvikle brand 1 
og 2. ME fortalte, at han ikke vidste at akkrediteringen var gået igennem. Brand 1 og 2 er en 
nødvendighed for at få modul 2.7. 
 
KGN udtrykte utilfredshed omkring opdeling af El og Automations uddannelserne på TEC, så 
uddannelserne nu er i to chefområder. 
 
KGN fortalte, at der er sendt regneark til ME med behov for AMU.  
 
ME gjorde opmærksom på, at der fortsat udbydes garantikurser som afvikles med meget få 
kursister på. 
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KGN – hvordan kan man blive skrevet op til CRM-udsendelse af tilbud med 
efteruddannelseskurser. ME undersøger med Philip Jensen hvordan dette kan blive sendt ud. 
 
HB – dette skal på som punkt til kommende dagsorden. 
 

f. EUX v/SND 
 
Har fortsat 3 store hold, der er cirka 70 elever. Har haft et stort fokus på trivsel i elevgruppen. 
Der er også etableret et elevråd. 
 
Vil gerne tidligere i gang med VFU på holdene. 
Afholder snart en besøgsdag for virksomheder. 
 
Umiddelbart har cirka 155 elever valgt GF1 på EUX til august, der er større søgning til 
Frederiksberg end der har været tidligere. 
 
Der var 250 besøgende til uddannelsesaftenen på Frederiksberg, arrangementet var også for 
EUD. 
 
LRN – hvordan er det med vejledningen til opgave? SND fortalte, at eleverne har 8 dage til 
EOP både vejledning og at skrive opgaven. Er i dialog med EUD om at der findes en 
medarbejder mere der kan være vejleder for eleverne. 
 

g. Præsentation af LUP og placering heraf v/ME 
 
https://www.tec.dk/lup/elektriker/  
 
Viste og gennemgik overordnet LUP’en for GF2. LUP for H1 er fortsat under udarbejdelse. 
Vigtigt at være opmærksom på, at LUP’en er et dynamisk værktøj. 
 
Beviset for rullebukke og 1. hjælp er en del af grundforløbsbeviset, der udstedes ikke 
særskilte beviser til dette. Det bør være noget der kan være tilgængeligt evt. på en app. 

 
10. Diversitet 

 
a. Branchen v/KGN og HB 

 
KGN orienterede om hvorfor punktet er på dagsordenen. 
 
Der er ikke nogen aktuelle sager. 
 

b. Skolen 
 

SND fortalte om en udsendelse med Emilie Rath fra Wicotech. 
 
JB fortalte om tiltag for de kvindelige elever på skolen, der vil blandt andet blive etableret et 
netværk for kvindelige elever. Der ses løbende ind på andre tiltag. 
KGN fortalte, at Zenia har fået tildelt midler til at skabe et kvindenetværk hos DEF. 

 
11. Eventuelt  

 
Ingen emner. 
 

12. Næste møde 
 
Afholdes den 13. juni 2024 kl. 9-12. 

 
LUU-møder 2024:  
26. september kl. 9-12 
12. december kl. 9-12 
  

https://www.tec.dk/lup/elektriker/
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Opsamling til næste LUU-møde;  

• LUP for H1 og H2, https://www.tec.dk/lup/elektriker/  

• Udbud af AMU-kurser 
 
Punkter til et kommende LUU-møde; 

• Modulsammensætning 

• Pipeline beskrivelse for konsulentarbejdet v/MAL 

https://www.tec.dk/lup/elektriker/

